
Przodujący 
ludzie

Mieszkańcy IV-teJ dzielnicy 
Słupska dobrze znają, częste
go w ich mieszkaniu gościa 11 
stonosza Michała Łaszyńskle- 
go. Jego uprzejmość 1 solid
ność w pracy zjednały mu wie 
le sympatii wśród mieszkańców 
tej dzielnicy.

Ceni go również kierownic
two poczty 1 koledzy, z który 
ml pracuje już 6 lat. Należy on 
bowiem do tych,' którzy nie 
myślą tylko o sobie. Trudne o- 
bowlązki pracy zawodowej po 
trafi pogodzić z pracą spoleez 
ną, często radzi 1 pomaga w 
pracy kolegom młodszym, 
mniej doświadczonym.

W uznaniu zasług, za wzoro 
we wypełnianie swoich obowią 
zków, Michał Łaszyńskl zo
stał odznaczony przez Mini
sterstwo Poczt t Telegrafu dy
plomem 1 złotą odznaką „Przo 
downika Pracy".

knp.

Delegat — 
przedstawiciel 

całej organizacji

SWf^Ma organizacji par
tyjnej Koszalińskiej Fabry
ki Mebli był wyraźnie spe

szony pytaniem: - Jak umożli
wiamy delegatowi wysłuchanie 
wniosków i głosów załogi?... Kie
dy ja nawet nie wiedziałem, źe 
łów. Woźniak jest delegatem na 
Wojewódzką Konferencję Partyj
ną, jak więc mogłem zająć się 
organizowaniem jakichś spotkań.

W większości organizacji par
tyjnych nie pomyślano dotychczas 
O tym, aby towarzysze wybrani 
na Wojewódzką Konferencję Spra 
wozdawczo-Wyborczą zapoznali 
się ze sprawami nurtującymi 
członków partii i bezpartyjnych, 
aby każdy z delegatów mógł na 
konferencji właściwie i trafnie 
przedstawić potrzeby i sprawy 
swych towarzyszy, swej organiza
cji partyjnej i całego środowiska.

Wojewódzka Konferencja Spra
wozdawczo-Wyborcza to wielkie, 
poważne wydarzenie w życiu wo
jewódzkiej organizacji partyjnej 
oraz całego naszego wojewódz
twa. Dokona ona oceny dotych
czasowej pracy partyjnej na 
wszystkich odcinkach naszego ży
cia oraz wytyczy kierunki pracy 
na przyszłość. Aby jednak speł
niła te zadania trzeba, aby iak 
najmocniej przemówiły na niej 
sprawy i potrzeby mas. Delegaci 
w swych wystąpieniach winni o- 
ceniać krytycznie całość roboty 
partyjnej — pracę organizacji 
partyjnych, KP i Komitetu Woje
wódzkiego, właśnie w oparciu o 
znajomość oceny tej roboty przez 
członków partii i bezpartyjnych, w 
oparciu o nastroje lurhi, notrzeby 
środowiska. Obok krytyki nie
zmierne cennym bedzie przeka
zanie na konferencji najlepszych, 
zasługujących na upowszechnie
nie doświadczeń w pracy partyj
nej. W niektórych naszych orga
nizacjach i instancjach wiele jest 
przecież metod, które mogłyby 
pomóc innym organizacjom czy 
instancjom w podniesieniu ich 
pracy.

Do konferencji pozostało nam 
już tylko kilka dni. Trzeba je wy
korzystać należycie. Obowiązkiem 
wszystkich delegatów jest nawią
zać w tym okresie jak najściślej
szy kontakt z ludźmi, porozma- ' 
wiać z nimi serdecznie i szcze
rze, nakłonić do tego, aby opo

Od pierwszych dni 
pięciolatki 

koszalińscy robotnicy 
rytmicznie wykonują 

plany dzienne
proc, planu dziennego. Dy
rektor Fabryki Mebli za
pewnia, że najdalej do 15 
bież. mieś, wszystkie zale
głości zostaną nadrobione.

Uroczysta akademia 
z okazji 80 rocznicy urodzin 

Wilhelma Piecka
BERLIN. W godzinach 

wieczornych 3 bm. odbyła 
się w gmachu opery pań
stwowej w Berlinie, uroczy
sta akademia zorganizowa
na przez KC SED, Radę Mi
nistrów NRD oraz Radę Na 
rodową Frontu Narodowego 
NRD dla uczczenia 80 rocz
nicy urodzin prezydenta Wil 
helma Piecka.

W akademii poza przedsta 
wicielami rządu izb ludo
wych i społeczeństwa NRD

wzięły udział wszystkie 
przybyłe do Berlina delega 
cje państwowe, jak rów
nież przedstawiciele partii 
komunistycznych i robotni
czych z krajów Europy za
chodniej.

Pojawienie się w loży pre 
zydenta Piecka, powitano 
gorącą owacją. Po odegra
niu przez orkiestrę hymnu 
narodowego i uwertury z 
opery Mozarta „Zaczarowa
ny flet", zabrał głos prze
wodniczący Rady Narodowej 
Frontu Narodowego NRD 
prof. dr Correns, witając 
prezydenta Piecka i wszyst
kich uczestników akademii. 
Szczególnie serdecznie brzmią 
ły słowa powitania, sklero 
wane do członków delegacji 
krajów zaprzyjaźnionych 
1 kapitalistycznych.

Następnie zabrał głos 
pierwszy sekretarz KC SED 
Walter Ulbricht.

W dalszym ciągu akade
mii przemawiali: premier 
NRD — Grctewohl, przewód 
niczacy Iżby Ludowej NRD 
— Dieckman, przewodniczą
cy delegacji Związku Ra
dzieckiego — K. J. Wore- 
szyłow, przewodniczący de- 
legacii PRL — A. Zawadzki 
i inni.

3 stycznia robotnicy Ko
szalińskich Zakładów Kru
szyw Mineralnych wykonali 
106 proc, planu dziennego, a 
4 i 5 bm. zrealizowali już 
plan w 107 proc. Średnia wy 
konania z 4 dni wynos; 
105,8 proc.* * *

Zakłady Mięsne w Kosza
linie napotkały w pierw
szych dniach na trudności w 
dostawach trzody chlewnej 
i bydła z punktów skupu 
Obecnie punkty skupu do
starczyły już potrzebną ilość 
żywca i dzienny plan ubo
ju został w Zakładach Tifię- 
snych w dniu 4 bm. wyko
nany w 124 proc. Plany 
dzienne w oddziale przetwór 
stwa mięsnego, tj. wyrobów 
wędliniarskich 1 wędlin, sa 
codziennie przekraczane. I 
tak 2 bm. ■wykonano tam 
102 proc., 3- bm. — 109 proc. 
1 4 bm. — 105 proc, planu. 
Srednfe wykonanie plartów 
dziennych za 3 dni wynosi tu 
105,1 proc.

Lepiej, jakkolwiek nie 
zupełnie jeszcze dobrze prze 
biega praca w Koszalińskiej 
Fabryce Mebli. Niezbędne do 
produkcji okleimy postano
wili pracownicy wysuszyć 
wcześniej we własnych su
szarniach. Część ich została 
już wprowadzona do produk 
cji. W rezultacie tego, wy
konanie planów dziennych 
wzrosło w dniu 5 bm. do 
75 proc. W ciągu 4 dni wy
konano tu średnio po 41,1

Życzenia 
polskiego wychodźstwa 
dla rodaków z kraju

Z okazji nowego roku licz 
ni przedstawiciele polskiego 
wychodźstwa i organizacji 
polskich za granicą złożyli 
na ręce kierowników placó
wek dyplomatycznych i kon 
sulamych PRL serdeczne ży 
czenia.

Pięciolatka
w spółdzielniach produkcyjnych

Cegłę np. uzyskują z roz
biórki budynków zniszczo
nych działaniami wojenny
mi. Resztę potrzebnych fun
duszów otrzymają z kredy
tów państwowych.

Członkowie planują też 
utworzenie w bieżącym roku 
chlewni zarodowej.

(w)

Spółdzielcy z RZS Rocho- 
wo, pow. Miastko, zaczęli 
5-letni plan z czystym su
mieniem. W całości wywią
zali się z dostaw dla pań
stwa i zobowiązań finanso
wych. Członkowie otrzymali 
resztę sum należnych im za 
wkłady odpłatne. Na zebra
niu rozliczeniowym statut 
RZS podpisał też jeden no
wy członek.

W pierwszym roku planu 
spółdzielcy postanowili po
większyć swoją hodowlę z 
18 do 30 sztuk krów. Warto 
dodać, że pierwotnie plan 
przewidywał tylko 25 sztuk. 
Dalsze jego powiększenie na 
stąpiło na skutek żądań 
członków. W 1956 roku spół
dzielnia zbuduje własnymi 
siłami piękną świetlicę oraz 
przeprowadzi remont znisz
czonego budynku chlewni, 
co pozwoli na znaczne po
większenie trzody zespoło
wej.

W spółdzielni trwa .obec
nie praca nad przygotowa
niem 5-letniego planu roz
woju gospodarstwa.* * *

Spółdzielcy z Kępska, po
wiat Człuchów, w pierw
szym roku planu 5-letniego 
postanowili znacznie zwięk
szyć swoją hodowlę. Zbudu
ją oni m. in. dużą chlewnię, 
w której znajdzie pomiesz
czenie 200 sztuk świń.

Około 40 proc, kosztów 
tei inwestycji pokryją spół
dzielcy gospodarczym sposo
bem. Zapewnią oni roboci
znę oraz własny materiał.

Załoga ttfZPB w Łodzi już od rana S stycznia 
br. z zapałem przystąpiła do realizacji nowego 
planu. „Wykonamy zadanie" — słyszało się gło
sy z różnych stron hall. O godz. 13.45 kierow
nik oddziału cienkoprzędnego zameldował o 
wykonaniu przez ranną zmianę planu dziennego 
w 101 proc. Wiele prządek przekroczyło wy
soko swoje plany. Należy do nich między in
nymi Teresa Brządkowska, która w tym dniu 
wykonała 113,5 proc, normy.

(Fot. CAF m Szarfharcł

Chłopi powiatu słupskiego
zorganizowali

9 nowych zespołów 
łąkarskich

Chłopi pow. słupskiego, w 
okresie ostatniego miesiąca 
zorganizowali 9 nowych ze
społów łąkarskich, zrzeszają 
cych 171 członków. M. in. 
zorganizowano je we wsiach 
Gardna Wielka. Izbica, Kobył 
nica. Wieliszewo, Kle- 
cino, Lulimino, Kończe- 
wo, Krępa i Szczypko- 
wice. Ogółem nowozorganizo- 
wane zespoły zagospodarują 
289 ha łąk i pastwisk.

Do największych zespołów 
należy zespół w Kobylnicy, 
który liczy 42 członków, uprą 
wiających 55 ha łąk. W pla
nie pracy na rok 1956 zespół 
ten przewiduje pełną uprawę 
50 ha łąk i 5 ha podsiewu, 
oraz konserwację 5 000 m ro
wów. Zespół Klecino liczy 
23 członków. Uprawiają Łni

Krótkie wiadomo hel

PRZYBYŁY do 
naszego kraju 
na gościnne wy 

stępy wybitny piani
sta angielski Denis 
Matthews rozpoczął 
swe tournee recita
lem w Państwowej 
Filharmonii w Krako 
wie.

Publiczność krakow 
ska przyjęła występ 
angielskiego pianisty 
gbrąco.

Z równie serdecz
nym przyjęciem spo 
tkał się Denis Matt
hews w Filharmonii 
Śląskiej.

W NOCY z 4 na 
5 stycznia o- 
puścił port 

gdyński 25 w tym ro 
ku statek handlowy 
sś „Lechistan" uda
jąc się z ładunkiem 
tkanin, szkła i innych 
towarów do portów 
Niemieckiej Republi
ki Federalnej.

W nocy wypłynął z 
portu gdyńskiego 
również statek 
„Czech" udając się 
do Londynu oraz 
„Jedność Robotnicza" 
i tankowiec „Rysy".

5bm. rano do 
zespołu PGR 
— Kunów w

pow. Zgorzelec przy
jechało 12 rodzin re
patriantów ze Związ 
ku Radzieckiego. Spo 
tkali się tu oni z bar 
dzo serdecznym przy 
jęciem załogi. Na zmę 
czonych długą podró 
źą gości czekało górą 
ce śniadanie. Kierów 
nictwo zęspołu przy
gotowało dla wszyst
kich rodzin dwupo- 
kajowe mieszkania. 
Większość przyby
łych repatriantów, to 
specjaliści: cieśle, sto 
'arze, zootechnicy itp.

36 ha łąk i pastwisk. Plan 
pracy na rok 1956 przewiduje 
pełną uprawę 12 ha, 15 ha na 
wożenia oraz 4500 m konser 
wacji rowów meliorącyjnych. 
Przeprowadzenie wielu nie
zbędnych prac na łąkach za
planowały także zespoły w 
Wieliszewie i Krępie.

Z przytoczonych przykła
dów wynika, że część chło
pów powiatu słupskiego zro
zumiała znaczenie i korzyści 
jakie przynosi im zagospoda
rowanie łąk i pastwisk, po
przez zespoły łąkarsko-pastwi 
skowe.

Warto dodać, że chłopi zrze 
szeni w zespołach łąkarskich 
korzystają ze znacznej porno 
cy państwa. Mają oni moż
ność uzyskania kredytów. Za 
nasiona traw potrzebne do ob 
siania 1 ha płacą tvlko po 
180 zł, podczas gdy c^na wol 
norynkowa wynosi 1 200 zł. 
Ponadto znaczne ułatwienia 
mają oni przy Uwieraniu u- 
mów z POM i GUM itp. War 
to, aby w ich ślady poszli 
inni chłopi nie tylko z nasze
go powiatu.

Henryk Baranowski 
PZR Słupsk

Str. 2 — 0 pracy partyj
nej na wsi człuchowskiej 
po III Plenum KC — 
Stanisław Dymkowski — 
I sekretarz KP PZPR w 
w Człuchowie;
Str. 2 — Coraz bliżej słusz 
nej zasady — K. Bara
nowski;
Ze sportu: Z mistrzostw 
szachowych w Koszalinie.

Orły bieliki 
wróciły do lasów 
Ziemi Koszalińskiej

KOSZALIN. Członkowie koła 
łowieckiego w Koszalinie zna
leźli w pobliżu jeziora Manowo 
gniazdo orla bielika — najwięk
szego ptaka drapieżnego wystę
pującego na terenie Polski.

Ten rzadko spotykany u nas 
gatunek orłów został, prawie cal 
kowlcle wyniszczony na terenie 
woj. koszalińskiego na skutek 
działań wojennych.

Ostatnio myśliwi Ziemi Ko
szalińskiej coraz częściej stwler 
dzają fakty zakładania gniazd 
przez orły bieliki w miejsco
wych lasach, które ze względu 
na wielką Ilość obfitujących w 
ryby jezior stwarzają doskona
le warunki życia dla tych, ży
wiących się głównie rybami, pta 
ków.

Orły bieliki w Manowle znaj
dują się pod troskliwą opieką 
związku łowieckiego.

• Na zdjęciu górnym: prze
wodniczący Prezydium Rady 
Najwyższej ZSRR, K. J. Woro 
szyłow składa życzenia pre
zydentowi Pieckowi.

• Na zdjęci# dolnym: prze
mawia członek Biura Poli
tycznego KC PZPR, przewód 
niczący Rady Państwa PRL 
Aleksander Zawadzki.

Fot - CAF

Marynarze 
uratowali dzieci 

z płonącego domu
WARSZAWA. W jednej z nad 

morskich miejscowości woj. 
szczecińskiego marynarze stac
jonującej tam jednostki mary 
narkl wojennej uratowali życie 
trojgu dzieciom, wynosząc Je z 
płonącego domu.

Około godz. 20 marynarz Jerzy 
Jarosz, zauważył, że z okien jed 
nego z domów wydobywają się 
płomienie 1 gęste kłęby dymu. 
Zaalarmował on natychmiast 
komendę garnizonu, skąd na 
miejsce wypadku niezwłocznie 
przybyło kilkunastu marynarzy.

Mat Wojciechowski 1 st. mary 
narz Kludka wynieśli z płonące 
go mieszkania jedno dziecko, st. 
marynarz Biegoń wyratował dru 
gle.

W chwili gdy marynarze za
opatrzeni w maski przeciwgazo
we 1 gaśnice przystąpili do llkwl 
dacji ognia, st. marynarz Cedro 
znalazł w zupełnie ciemnej od 
dymu łazience trzecie dziecko, 
które również zostało uratowa
ny



Przed Wojewódzką Konferencją Sprawozdawczo -Wyborczą

0 pracy partyjnej na wsi człuchowskiej 
po III Plenum KC

W dniach poprzedzających Wojewódzką Konferencję 
Sprawozdawczo-Wyborczą zwykliśtny robić obrachunek 
minionego okresu. Próbuję właśnie dokonać takiego obra
chunku w życiu człuchowskiej organizacji partyjnej. 
Nie mogę — rzecz jasna — omawiać w jednym artykule 
wszystkich dziedzin partyjnej pracy. Chciałbym tu odpo
wiedzieć na jeduo zasadnicze pytanie: Co się zmieniło 
w naszej pracy na wsi po III Plenum KC ?

OSIĄGNIĘCIA gospodar
cze wsi człuchowskiej, 
lepszy niż poprzednio 

przebieg skupu zboża i in
nych produktów rolnych 
— świadczą o poprawie sty
lu działalności partyjnej.

Polepszyła się praca z apa 
ratem w samym Komitecie 
Powiatowym. Obowiązującą 
zasadą jest dziesięciodnio
wy pobyt instruktora w te
renie. Program zajęć — w 
ciągu dwóch dni tzw. we
wnętrznych, kiedy instruk
tor wraca do Komitetu — 
uwzględnia przede wszyst
kim szeroką dyskusję, a 
nie tylko instruktaż „z gó
ry". Pęd do wiedzy wśród 
pracowników aparatu KP u- 
widocznił się w uzupełnia
niu braków w wykształce
niu ogólnym. Studiowanie 
historii ruchu robotniczego, 
wykłady o budownictwie 
partyjnym i pogadanki agro
techniczne specjalistów rol
nictwa — składają się na 
szkolenie partyjne aparatu.

Sekretarze KP poświęca
ją więcej uwagi indywidual 
nym rozmowom z instrukto
rami. Młody i niedoświad
czony w pracy terenowej in
struktor tow. Dorofiejczuk 
często przychodzi do mnie 
ze swoimi wątpliwościami. 
Postawił sobie ambitne zada 
nie: umocnić spółdzielnię 
produkcyjną w Strzeczonie. 
Nie' bardzo jednak wiedział 
od czego zaczynać. Długo i 
niejeden rat dyskutowa
liśmy o formach pracy 
wśród aktywu. Tow. Doro
fiejczuk istotnie potrafił sku 
pić wokół siebie partv<ny i 
bezpartyjny aktyw. W rezul 
tacie jego uporczywych wy
siłków spółdzielnia produk
cyjna w Strżeczonie po
większyła sie o siedmiu no
wych członków. To dopraw 
dy poważny sukces młodego 
Instruktora.

Cieszymy się, że nasze dy
skusje na temat metod pra
cy instruktora mają dość 
burzliwy przebieg. Towarzy 
sze bronią s- ego zdania, 
przytaczają rzeczowe argu
menty. Tow. Gajdziński — 
instruktor w rejonie POM 
Koczała — udowodnił, że na 
wet w okresie najgorętszych 
prac w polu, można zna
leźć czas na rozmowę z łudź 
mi, którzy spełniają decydu
jące zadania: z brygadierem 
traktorowym, mechanikiem, 
traktorzystą...

Sam charakter dyskusji 
na naszych naradach zmusza 
do myślenia.. Towarzysze nie 
przyjmują nic bezkrytycz
nie, a w związku z tym nie 
ma tendencji do zwykłego 
naśladowania doświadczeń. 
Instruktor stara się przy
swoić te doświadczenia w 
twórczy sposób, w odniesie
niu do sytuacji na swoim 
terenie.

Sekretarze KP nie narzu
cają swego stanowiska w 
sprawie metod pracy, co 
wcale nie oznacza, że stro
nią od uogólnień. Staramy 
się wydobyć to, co jest no
we w pracy instruktora.

W ubiegłym roku zmuszę 
ni byliśmy dokonać pewnych 
zmian kadrowych w KP. 
Odeszli ludzie, którzy nie u- 
mieli podołać pracy w no
wych warunkach, wobec no
wych, trudniejszych zadań. 
„Odświeżenie" aparatu wy
szło na dobre.

• • •

CO miesiąc odbywa się 
w KP narada sekreta

rzy podstawowych organiza
cji partyjnych ze wsi. Ta
kie narady organizowaliś
my 1 w poprzednich latach, 
ale nie dopisywała na nich 
ani frekwencja, ani dysku
sja. Teraz, w naradach bio 
rą udział wszyscy bez wyjąt 
ku sekretarze i wszyscy ma
ją coś do powiedzenia. Po
trzeba więzi s instancją,

nie zrodziła się wśród nich 
jakoś samoczynnie. Nastą
piły poważne zmiany w we
wnętrznym życiu organiza
cji partyjnych.

Instruktor KP dociera bez
pośrednio do każdej organi
zacji, regularnie odbywają 
się jej zebrania. Organiza
cje partyjne r spółdziel
niach produkcyjnych podej
mują już próby oceny pra
cy zarządu spółdzielni. Or
ganizacja partyjna w spół
dzielni Cierzno potrafiła 
przełamać wśród spółdziel
ców nastroje lekceważenia 
pracy na wspólnym. Orga
nizacje partyjne w spół
dzielniach Słupia, Wierzcho
wo i Ględowo, zwróciły u- 
wagę zarządom na koniecz
ność zaliczkowania młodzie
ży, która szukała zarobków 
poza spółdzielnią.

Wszystko to dowodzi, że 
wśród członków partii wzra 
sta poczucie odpowiedzialno
ści za całe życie swego te
renu. Rozwija się ich samo
dzielność i inicjatywa. Par
tyjni chłopi wykonali w ca
łości obowiązkowe dostawy 
i coraz poważniejszy jest 
ich udział w przodowaniu w 
życiu gospodarczym.

Organizacje partyjne uczą 
się samodzielnie rozstrzygać 
problemy, które nurtują ich 
wieś. Organizacja partyjna 
w Przechlewie, odważnie 
zwalcza kumoterskie stosun
ki w GRN. demaskuje speku
lację ziemią, przeciwstawia 
się przejawom łamania lu
dowej praworządności. Dzię
ki temu umacnia się jej au
torytet wśród bezpartyj
nych chłopów, zwiększa się 
siła oddziaływania na całą 
wieś.

Zmiany na lepsze dokona
ły się w poważnym stopniu 
na skutek zwiększonej po
mocy KP. Ale pomoc ta nie 
jest jeszcze wystarczająca i 
nie zawsze właściwie pracu
je z organizacja partyjną in
struktor KP. Zdarza się, że 
instruktor zastępuje sekreta 
rza organizacji partyjnej. 
A. co najważniejsze — in
struktor nie pracuje z miej-

ROZRACHUNEK gospodor- 
czy, polegający no po
krywaniu wydatków przed 

siębiorstwa z wpływów uzy
skiwanych ze sprzedaży 
produkcji Jest ważnym o- 
rężem walki o obniżkę kosztów 
własnych nie tyiko w przemyśle. 
Odgrywa on coraz większą ro
lę również w państwowych go
spodarstwach rolnych. Przyczy
niło się do tego zerówno usta
lenie no produkty pegeerowskie 
takich cen, które w zasadzie nie 
odbiegają od kosztów własnych 
produkcji, jak i zmiany w sy
stemie rozrachunku pegeerow- 
skiego wprowadzone niedawno 
podjętą w tej sprawie uchwałą 
Rządu.

Ale zanim spróbujemy wyjaś
nić znaczenie tej uchwały, war
to przypomnieć, jak przedsta
wiały się stosunki między go
spodarstwem i zespołem w do
tychczasowej strukturze organi
zacyjnej.

Już od kilku lat, po szeregu 
zmian organizacyjnych, ustaliła 
się następująca ztruktura: sa
modzielnym przedsiębiorstwem 
jest zespół obejmujący kilka, 
kilkanaście, a czasem kilkadzie
siąt gospodarstw rolnych lub 
ogrodniczych. Gospodarstwo od 
dalone są od siebie o kilka, 
kilkanaście, a nawet kilkadzie
siąt kilometrów, posiadają róż
ne gleby, różno zabudowania, 
różny stopień organizacji itd. 
Słowem — niewiele mają ze 
sobą wspólnego - czosem zda
rza się nawet, że leżą w dwóch 
różnych powiatach.

Zespół spełnia rolę admini
stracyjną: tu prowadzi się księ
gowość dla wszystkich gospo
darstw, tu jest dział planowa
nia, tu znajdują się specjaliś
ci-agronomowie, zootechnicy i

scowym aktywem. Jest to 
najpoważniejsza słabość w 
stylu naszej pracy.

» * *

Ą < ÓWIĄC o osiągnięciach 
staram się wykazać, że 

nastąpił przełom w życiu na 
szej organizacji partyjnej. 
Ale gdyby ktoś zadał mi py
tanie: jeżeli jest tak dd- 
brze, to chyba na wsi człu
chowskiej powstają nowe 
spółdzielnie produkcyjne? — 
musiałbym się rumienić. 
W ubiegłym roku nie zorga
nizowaliśmy ani jednej spół
dzielni produkcyjnej, pod
czas gdy w roku 1954 po
wstało 19 spółdzielń.

Mimo pewnych wysiłków, 
nie 'umieliśmy przełamać za 
stoju w dziedzinie uspółdzlel 
czenia. Kilkakrotnie obra
dowała nad tym problemem 
egzekutywa KP, poświęci
liśmy mu plenum KP. Ale 
brak było kontroli uchwał 
1 zaleceń, brak kontroli 
pracy aktywu, który wyjeż i 
dżał w teren „po linii zakła- I 
dania spółdzielń produkcyj
nych".

Słabe spółdzielnie produk
cyjne nie mają siły przy
ciągania chłopa, a dobrze go 
spodarujące odgrodziły się 
od chłopów indywidualnych. 
Nasz aktyw zarzucił stare, 
wypróbowane formy propa
gowania idei spółdzielczości 
jak: spotkania spółdzielców 
z chłopami indywidualnymi, 
wycieczki do dobrych spół
dzielń...

V' nił się nacisk wro
gich elementów na część ak
tywu, wyrażający się między 
innymi w takiej teoryjce: 
teraz jest „kurs na dobrego 
chłopa" (tzn. dobrze zago
spodarowanego) i nie będzi® 
my budować spółdzielni. 
Kiedy spółdzielcy z Olszano- 
wa chcieli zakupić deski, je
den z nracowników Prezy
dium PRN „wyjaśnił" im, 
że materiały budowlane 
sprzedaj e sie wyłącznie chło 
pom Indywidualnym.

Musimy do końca wytrze
bić opaczne pojmowanie u- 
chwał IV Plenum KC.

Obecnie sytuacja wyma
ga głębokiej samokrytyki ze 
strony Komitetu Powiatowe
go i wyciągnięcia z niej 
wniosków na przyszłość.
STANISŁAW DYMKOWSKI

I sekretarz KP PZPR 
w Człuchowie

Między gospodarstwem a zespołem

Coraz bliżej słusznej zasady
mechanicy, warsztaty naprawcze 
itd.

Prawie w kbżdym zespole są 
gospodarstwa b. dobre I bardzo 
złe, są załogi, które produkują 
bardzo dużo i tanio, są i takie, 
które zbierają bardzo niskie 
plony i ich produkcja jest bar
dzo droga. Przy rocznym pod
sumowaniu produkcji, dostaw i 
kosztów własnych powieda cię, 
że zespół uzyskał takie o takie 
plony z hektara, plan dostaw 
wykonał w takim a takim pro
cencie, koszty jego produkcji 
były tak.e a takie.

Taka ocena zespołu Jest 
prawdziwa, ale bardzo często 
krzywdzi ona wiele ofiarnych 
załóg, krzywdzi wielu zdolnych 
i oddanych kierowników gospo
darstw i brygadzistów. I to 
krzywdzi nie tylko morełnie, ale 
i materialnie, bo w zależności 
od tego czy cały zespół wyko
nał plany produkcyjne, czy 
obniżył koszty własne w sto
sunku do zaplanowanych — 
załoga zespołu otrzymuje fun
dusz zakładowy na premie in
westycyjne, socjalne itp. Jed
nym słowem - dobre gospo
darstwa wchodzące w skład da 
nego zespołu traciły wskutek 
niegospodarności innych.

Jak rozwiązać tę trudność, 
która w istotny sposób przesz
kadza realiztjcji zasady — „każ
demu według jego pracy" i 
hamują działanie bodźców ma
terialnych pobudzających do 
walk) o obniżkę kosztów wtas<

Suszenie kukurydzy nasiennej

Zwiększa się budownictwo 
w spółdzieiniach produkcyjnych

W roku ubiegłym w spół
dzielniach produkcyjnych na 
szego województwa odbudo
wanych zostało 290 obiektów 
gospodarczych. Założenia pla 
nu 5-letniego przewidują dal 
sze poważne zwiększenie kre 
dytów na inwestycje. Już 
w pierwszym roku planu, w 
1956 roku, wybudowane 
zostaną 162 budynki gospo
darcze za sumę 10 973 tys. 
zł. M. in. wybudowane zo
staną: 23 obory, 20 chlewni, 
6 owczarni, 2 kurniki, 1 staj 
nia, 32 silosy, 8 stodół itd.

Do odbudowy natomiast 
zakwalifikowanych jest 220 
zabudowań. Na remonty 
przeznaczono sumę 6115 tys. 
złotych. Przy realizacji tych 
planów kładzie się szczegól
ny nacisk na pełną mecha
nizację i modernizację insta
lowanych urządzeń w no
wych i remontowanych po
mieszczeniach.

Spośród powiatów naszego 
województwa największe in
westycje zostaną przeprowa 
dzone w spółdzielniach pro
dukcyjnych powiatu Wałcz, 
gdzie wybudowanych zosta
nie 6 nowoczesnych chlewni, 
mogących pomieścić po 100 
sztuk trzody, 3 obory, każda 
na 80 sztuk bydła, jedna ow
czarnia i 2 stodoły. Podobnie 
w powiecie Złotów spółdziel 
cy postawią 4 typowe obo
ry, 7 chlewni, 1 stodołę, 12
silosów i inne drpbne po
mieszczenia gospodarcze. Już 
jesienią oddana zostanie do

nych? Kusząca Jest ciągle myśl, 
oby każde gospodarstwo uczy
nić przedsiębiorstwem samo
dzielnym — z własną księgowoś
cią, własnym kontem banko
wym. Taka decyzja prowadziła 
by jednak do zwiększenia apa
ratu administracyjnego, który 
jest Już i tak w PGR-ach zbyt 
rozbudowany.

Z drugiej zaś strony nie moż
na godzić się nadal z dotych
czasowymi stosunkami między 
gospodarstwami a zespołem. 
Słabe na ogół przygotowanie 
pracowników finansowych PGR 
komplikuje jeszcze bardziej 
to zagadnienie.

Chociaż wprowadzenie peł
nego rozrachunku gospodarcze
go i ustanowienie, samodziel
ności gospodarstw w tych wa
runkach Jest niemożliwe, pod
jęta niedawno uchwała Rady 
Ministrów przynosi duże zmia
ny. Wprowadza cna uproszczo
ny sposób obliczania kosztów 
produkcji i to z rozbiciem na 
dwo podstawowe działy pro
dukcji — roślinną i zwierzęcą. 
Prowadzenie księgowości będzie 
tak proste, że podoła temu za
daniu bez większego trudu o- 
becny aparat księgowości - o- 
czywiście po odpowiednim prze 
szkoleniu.

Aby Jeszcze bardziej uprościć 
administrację i księgowość, a 
przy tym zmniejszyć liczbę ludzi 
zatrudnionych w administracji, 
postanowiono wieść kalkulację

Spółdzielnia pro 
dukcyjna Gro
chów (powiat 
Kutno istnieją
ca od 1949 roku 
liczy 17 człon
ków gospodaru
jących na 168 ha 
ziemi.

W minionym 
roku spółdzielcy 
uprawiali 4 ha 
kukurydzy, z cze 
go 1 ha zakon
traktowali na na 
siona (trzy po
zostałe przezna
czono na zielon
kę).

Na zdjęciu: 
spółdzielca Ale
ksander Krom- 
kowski układa 
kolby kukurydzy 
przeznaczonej na 
nasiona.

(FOt. CAF 
— Szyperko)

użytku nowa obora w spół
dzielni produkcyjnej Mota- 
rzyno, pow. Białogard, chlew 
nia w RZS Gościno, powiat 
Kołobrzeg, j wiele innych.

Na podkreślenie zasługuje 
przy tym fakt, że wszelkie 
inwestycje wykonywane bę
dą r sposobem gospodarczym, 
co w dużym stopniu obniży 
koszty budów i przyspieszy 
ich realizację.

(D

Koszalińscy robotnicy 
rytmicznie wykonują 

plany dzienne

SFNR WYSTARTOWAŁA 
POMYŚLNIE

Dzięki dobremu zabezpie-' 
czeniu dostaw materiało
wych jeszcze w ostatniej de 
kadzie grudnia ub. roku, 
wszystkie oddziały produk
cyjne Słupskiej Fabryki Na 
rzędzi Rolniczych od pierw
szych dni nowego roku wy
konują rytmicznie plany 
dzienne, niejednokrotnie na 
wet wysoko je przekracza
jąc. Np. krajalnia w dniu 
3 bm. wykonała plan dzien-

kosztów jednostkowych, która 
przysparzała księgowym dużo 
kłopotów a nie dawała właści
wych rezultatów.

Uchwała Rady Ministrów 
wprowadza jeszcze jedną istot
ną zmianę: niezależnie od ze
społowego funduszu zakładowe
go, dobrze pracujące załogi 
będą mogły uzyskać fundusz za 
kładowy dla swojego tylko go
spodarstwa. Może się więc zda 
rzyć i tak, że większość gospo
darstw w zespole nie przekroczy 
planów produkcyjnych i zespół 
jako całość funduszu nie uzys
ka - ale uzyskają te fundusze 
najlepiej pracujące gospodar
stwa tego zespołu.

Wprowadzenie nowego syste
mu rozrachunku będzie miało 
doniosły wpływ nie tylko na 
sprawiedliwszą ocenę pracy i 
sprawiedliwy rozdział premii 
między załogami. Współzawod
nictwo o tytuł przodującego ro
botnika i tytuł przodującej bry
gady dopiero teraz, przy nowym 
systemie znajdą w PGR właści
wą podstawę.

Oddzielenie produkcji roślin
nej od hodowlanej w oblicza
niu kosztów stwarza warunki 
sprawiedliwej oceny osiągnięć 
brygad palowych i hodowla
nych. W dotychczasowym syste
mie . bowiem przypisywano o- 
siągnięcia w obniżce kosztów 
produkcji zwierzęcej brygadzie 
hodowlanej wtedy, gdy jedyną 
tego przyczyną była np, obniżko

Delegat — 
przedstawiciel 

całej organizacji

wiedzieli o swych potrzebach i 
sprawach. Możliwie jak najlepiej 
winni zapoznać się delegaci ze 
stanem pracy partyjnej swojej 
organizacji, z jej osiągnięciami 
i brakami, zastanowić się nad 
tym, jakiej potrzebuje ona pomo
cy ze strony powiatowej i woje
wódzkiej instancji. I wreszcie de
legaci zapoznać się muszą ze 
sprawami swego terenu — zakła
du pracy, PGR-u, spółdzielni pro 
dukcyjnej czy też gromady.

Organizacje i instancje partyj
ne winny jak najbardziej umożli
wić delegatom te kontakty. Nie 
zawsze muszą to być, jak planu
ją niektóre egzekutywy, wielkie, 
oficjalne masówki czy zebrania. 
Można w tym celu zorganizować 
małe zebrania grup partyjnych 
czy też pracowników poszczegól
nych wydziałów w zakładach pra
cy, komitetów blokowych czy też 
grup sąsiedzkich na wsi.

Czyż zawsze jednak trzeba cze
kać na zorganizowanie zebrania 
czy też na to aż delegat przyj
dzie do nas? Każdy z nas - człon 
ków partii czy też bezpartyjny, 
jeśli ma jakieś sprawy czy uwa
gi, może i powinien sam zwrócić 
się do delegata. W ten sposób 
delegat będzie rzeczywistym 
przedstawicielem całej swej orga 
nizacji, a konferencja wyrazem 
woli i uczuć całej naszej organi
zacji partyjnej i wszystkich ludzi 
pracy Ziemi Koszalińskiej.

kosztów produkcji paszy -t co 
bezsprzecznie było wyłączną za
sługą członków brygad polor 
wych.

Jest jeszcze Jedna poważna 
korzyść z nowego systemu roz- 
rachunku. Otóż dotychczas w 
walce o obniżkę kosztów aktyw 
partyjny i związkowy nie mógł 
operować konkretnymi argu
mentami w postaci liczb I wskaź 
ników. Nawet sami sekretarze 
komitetów zakładowych czy 
przewodniczący rad zakłado
wych nie bardzo orientowali się 
w kosztach własnych produkcji 
poszczególnych gospodarstw. 
Na naradach produkcyjnych 
trudno było przeprowadzać 
wnikliwą analizę nakładów sił i 
środków, wykrywać rezerwy ob
niżki kosztów własnych. Wraz z 
wprowadzeniem nowego syste
mu rozrachunku łatwiej będzie 
prowadzić walkę o rentowność 
PGR-ów, łatwiej będzie rozwijać 
współzawodnictwo między po
szczególnymi gospodarstwami • 
nawet brygadami.

Nowy system rozrachunku 
wchodzi w życie z dniem 1 
stycznia 1956 r. Załogi państwo 
wych gospodarstw rolnych wita
ją go z uznaniem. Jednakże 
pełna Jego realizacja i wyko
rzystanie wszystkich możliwoś
ci, Jakie on stwarza, zależą od 
kierownictwa PGR-ów I wszyst
kich członków załóg pegeerów- 
aklch,

K, BARANOWSKI

ny w 157 proc., zaś 4 bm. w 
131 proc. Nie pozostają w 
tyle robotnicy kuźni.

W zakładzie trwają obec
nie prace nad projektem 
planu pięcioletniego. 4 stycz 
nia odbyły się narady robo
cze niektć-ych komisji pro
blemowych. Żle jednak, te 
dotychczas jeszcze nie zor
ganizowano ani jednej nara 
dy oddziałowej wspólnie z 
robotnikami. Narady takie 
były przecież zaplanowane 
1 należy niezwłocznie roz
począć organizowanie ich.



Z teki satyry

Na pewnego satyryka
Ja pisałbym bez końca 
Dla miłych czytelników!
Brakuje mi dwóch rzeczy: 
Polotu i dowcipu,

R. URBANOWICZ

Jeszcze w tym miesiącu na 
ekranie kina „Nowa Huta" 
zobaczymy nowy film pro
dukcji polskiej „Podhale w 
ogniu". Film ten o tematyce 
historycznej obrazuje walki 
wyzwoleńcze chłopów Pod
hala pod wodzą Ko^tki-Na-

WA2NTEJSZE TELEFONY 
I ADRESY

Komenda Miasta MO tel. 35-3*.
Pogotowie milicyjne — tel. 07.
Szpital Miejski, ul. Fałata 3/5. 

tel. 22-15, ul. Curle-Sklodowskiej 
— tel. 26-00.

Pogotowie Ratunkowe tel. M
Strat Pożarna — tel. centrali 

523, tel. alarmowy — 08.

W bieżącym roku koszalinianie otrzymają: 
nową kawiarnię
dwie nowoczesne restauracje

Zrobimy dziś z naszymi 
czytelnikami maleńką wy
cieczkę w... przyszłość, po

pierskiego, Piękny krajobraz 
górski, gra aktorów oraz u- 
dział w filmie górali z okolic 
Czorsztyna składają się na 
ciekawy i pełen emocji film.

Scenariusz i reżyseria fil
mu: Jan Batory 1 Henryk 
Hechtkopf. W roli głównej: 
Janusz Dylczyński,

nik muzyczny" — aud. st.-muz. 
16.05 Korespondencja z zagra
nicy. 16.20 „Książę 1 żebrak" — 
słuch, dla dzieci. 17.50 Pieśni 
do słów Adama Mickiewicza. 
18.20 Kabanrt -artystyczny 
„Szpak". 20.25 Muzyka taneczna. 
21.15 „Opera w przekroju" — 
Verdl — „Travlata“ — aud. sł.- 
muz. 22.30 Muz. tan. 23.10 Pio
senki franc. 23.25 Muz. taneczna.

lokalach Koszalińskich Za
kładów Gastronomicznych.

Jest koniec II kwartału br.
Wchodzimy na tradycyj

ną małą czarną do „Miru" 
i... po prostu trudno nam go 
poznać. Pięknie odnowione 
ściany, nowe, efektowne o- 
świetlcnie elektryczne, ma
leńkie stoliczki i taboreciki. 
Jest jakoś przytulnie, wy- 
daje nam się, że jesteśmy 
w jednej z zacisznych war
szawskich kawiarenek.

Wypiliśmy już kawę, praw 
da? Wobec tego wsiadamy 
do naszego fantastycznego 
wehikułu i jedziemy dalej 
w przyszłoś*.

Jest koniec br., to znaczy 
koniec 1956 roku.

Na rynku stoi nowy 
gmach. Na parterze mieści 
się elegancka kawiarnia i 
restauracja. Wchodzimy. Gra 
cicho muzyka, ale nie do
ciera ona do wyżej położo
nych mieszkań, gdyż sufity 
w lokalu są specjalnie izolo 
wane, co przeciwdziała prze 
nikaniu hałasu do ciszy „o- 
gn;sk domowych".

W restauracji: bufety po
siadające wmontowane urzą 
dzenia chłodnicze, specjal
ne stoły-podgrzewacze. W 
kuchni: mechaniczne obie- 
raczki do jarzyn i ziemnia
ków, elektryczne suszarki 
do talerzy i wiele, wiele in
nych udogodnień.

Podobnie elegancko przed 
stawiać się będzie, pod ko
niec br., nowa restauracja, 
która powstanie przy ul. 
Zwycięstwa 129. w nowobu
dowanym gmachu.

Ładne meble, oryginalne 
światła i grzeczna obsługa.

Nie wierzycie?
Ano, rok szybko mija i| 

wtedy sami na własne oczy, 
bez nomocy cudownego we
hikułu. przekonamy się o 
tvm. Jeżeli kogoś z czytel
ników interesują dalsze pla 
ny KZG na przyszłość, to 
wspomnimy jeszcze, że w 
1957 roku w mieiskim par
ku. w pobliżu obecnei musz
li, koncertowej — powsta
nie pawilon restauracyjny, 
czynny latem 1 zimą. Po
nadto uruchomiony zostanie 
nowoczesny bar samoobsłu
gowy w gmachu przy ul. 
Zwycięstwa, który nasi bu
downiczowie, postawią na 
placu między domem, gdzie 
obecnie znajduje się wypo

życzalnia sprzętu PSS, a bu 
dynkiem, w którym mieści 
się piekarnia.

Tak, tak, to nie jest wca
le bajka, to z rozmachem 
wkracza wreszcie i do Ko
szalina NOWE. Nie będzie 
już niedługo miejsca u nas 
na brudne, nieestetyczne bu 
dy, w których gnieżdżą się 
nasze lokale gastronomicz
ne. Ludzie będą korzystać 
z przysługującego im pra
wa do piękna i estetyki na 
codzień.

BARBARA FIDELSKA

Na szachownicy

Suszko nadal niepokonany w Koszalinie 
Ruszezak mistrzem wojewódzkim juniorów

38 zawodni
ków zgroma
dziły na star
cie V indywi- 
duailne mi
strzostwa se
niorów Kosza 
lina w sza
chach. W wy
niku walk eli 

minacyjnych 
do finału za

kwalifikowało się 14 zawodni 
ków.

Zwycięzcą turnieju, który 
zakończył się przed kilkoma 
dniami, został po raz trzeci 
z rzędu IGNACY SUSZKO. 
Zawodnik ten wykazał b. 
dobrą formę, tracąc zaledwie 
1,5 pkt. W ostatnim dniu mi
strzostw Suszko pokonał wice 
lidera Kochana, spychając go 
na trzecią pozycję. Tytuł wi
cemistrza zdobył EMIL CZU- 
CHARSKI.

Łuczynowicz
pokonał mistrza NRD

Uhlmanna
Duży sukces przyniosła Pola

kom rozegrana w środę 4 bm. 
czwarta runda międzynarodowe 
go turnieju szachowego w Kry
nicy. ,

Łuczynowicz pokonał w pięk
nym stylu mistrza NRD Uhl
manna, a Balcarek zremisował 
z mistrzem Jugosławii Karak- 
lalczem. Remisem zakończyła się 
również gra prowadzących w tur 
nleju Milicza (Jugosławia) 1 
Dittmanna (NRD) oraz spotkanie 
dwóch Jugosłowian — Vukovlcza 
z Pucem

Po czterech rundach prowadzą 
w dalszym ciągu Milicz 1 Dltt- 
mann — po 3 pkt. przed Luczy- 
nowiczem, Karaklaiczem 1 Pu
cem — po 2,5 pkt.

Najlepsi listonosze
zwycięzcami konkursu

W dniu 29 grudnia ub. r. 
w Zarządzie Okręgowym 
Zw. Zaw. Pracowników 
Łączności w Koszalinie ko
misja konkursowa dokonała 
podziału nagród dla zwy
cięzców konkursu ogłoszone
go wśród listonoszów wiej
skich w akcji zbierania, 
przedpłat na biblioteczkę roi 
niczą „Agronom w Domu".

I tak: I nagrodę w wyso
kości 1100 zł przyznano An
toniemu Jurczakowi z pocz
ty Zelkowo, pow. Słupsk, za 
pozyskanie 78 subskryben
tów.

II nagrodę w wysokości 
900 zł przyznano Bernardowi 
Górskiemu z poczty Boboli
ce, pow. Koszalin, za pozy
skanie 70 subskrybentów.

A oto końcowa klasyfika
cja finalistów: 1) Suszko — 
11,5 pkt., 2)' Czucharskj — 
10,5, 3) Kochan — 10, 4) Zie
liński — 8, 5) Kurland — 8, 6) 
Sławiński — 8, 7) Alter — 7,5, 
8) Kluczyński — 6,5, 9) Kuch- 
ciński — 4,5, 10) Laskowski 
— 4, 11) Hora — 3,5, 12) 
Ulicki — 3, 13) Werner — 
3, 14) Grajewski — 2 pkt,

• • •

W tych dniach został za
kończony także turniej sza
chistów o mistn two woje
wództwa juniorów. Pierwsze 
miejsce i zaszczytny tytuł zdo 
był reprezentant kołobrze
skich Budowlanych — RUSZ- 
CZAK, gromadząc 8,5 j_kt. 
Wicemistrzem został jego ko 
lega klubowy Poperko. a trze 
cie miejsce zajął Bajcer. z 
Budowlanych Koszalin.

Dalsze miejsca w kolejności 
zajęli: Łoś (Bud. Koszalin), 
Gintyłło (Kol. Szczec.), Grądz 
ki (Kol. Słupsk), Babiński 
(Bud. Koszalin), Kiryszewski 
(Bud. Złocieniec), Janik (Bud. 
Kołobrzeg).

III nagrodę w wysokości 
700 zł otrzymał Stanisław 
Woliński z Wyczech, pow. 
Człuchów, za pozyskanie 48 
subskrybentów.

IV nagrodę w wysokości 
50b zł zdobył Leon Łabuda 
z Lejkowa, pow. Sławno, zą 
pozyskanie 43 subskryben
tów.

V nagrodę w wysokości 
300 zł przyznano Janowi 
Wojciechowskiemu z Głów
czyc, pow. Słupsk, za pozy
skanie 37 subskrybentów.

Doręczycielom wiejskim 
jak Władysław Naponowicz 
z Jastrowia, pow. Wałcz, 
Wincenty Bielewicz z I.ubic- 
rza, pow. Wałcz, Michałow
ski i Rąkrcć ze Świdwina, 
Lipiński z Pcłczyna-Zdroju 
przyznano nagrody książko
we.

Ping-pongiści 
z Okonka 

waSczą o wejście 
do 11 ligi

W sobotę i niedzielę ping- 
pongiści Włókniarza Okonek, 
którzy zdobyli tytuł mistrza 

koszalińskiej 
klasy A, wal
czyć będą o 
wejście do ligi 
tenisa stołowe
go.

Reprezentanci 
naszego woje
wództwa wystą 
pią w Bydgosz 
czy. W grupie 
bydgoskiej o- 
bok gospodarzy 

1 koszalinfan, walczyć będą 
o zaszczytny awans ping-pon 
giści woj. gdańskiego, szcze
cińskiego i Łodzi.

„Nowa Huta" — Przed poto
pem.Seanse o godz. 17 1 20.

„Młoda Gwardia" — Rokosso- 
Wo — pieśń tajgi.

Seanse o godz. 17 I 18.
WDK — Biała grzywa.
Seanse o godzinie 17.30 i 18.30.
Uwaga! Repertuar kin po- 

dajemy według komunikatu 
Okręgowego Zarządu Kin.

Dziś w dalszym ciągu będzie 
chmurno 1 mglisto. Miejscami 
wystąpią mżawki 1 deszcze.

Temperatura wahać się będzie 
od 2 do 4o c. Szybkość wiatru 
z kierunku półnoono-zachodnie- 
go dojdzie do 5 m/sek.

UWAGA: prognozę pogody po 
dajemy na podstawie komunika 
tu Okręgowego Biura Pogody w 
Szczecinie.

program i
na dzień 6 bm. (piątek)

Program dnia: 6.06, 10.50.
Wiadomości: 6.00, 7.00, 8.00, 

18.00, 20.00, 23.00.
6.11 Koncert — „W świąteczny 

poranek". 7.10 Przegląd prasy. 
8.10 Polskie melodie ludowe. 
0.40 Muzyka. 8.32 Pastorałki cze
skie. lo.oo Dwie humoreski Zy
gmunta Fijasa. 10.57 Koncert 
życzeń. 13.00 Koncert włoskiej 
muzyki wokalnej dawnych mi
strzów. 14.00 Rewia orkiestr I 
piosenkarzy świata. 15.00 „Choin 
ka staromiejska" — aud. poe
tycka. 15.30 „Warszawski notat-

W ciągu 2 tygodni — 
eleganckie ubranie 

na zamówienie
Niewielu mieszkańców Koszali 

na wie, że remontowane po 
mieszczenie przy ul. Zwycięstwa, 
w pobliżu Galluxu, przeznaczo
ne jest na pierwszorzędną pra
cownię krawlecko-kuśnlerską, 
wykonującą odzież męską, dam 
ską 1 dziecinną. Organizatorzy 
tej placówki (z Bydgoskiego 
Przedsiębiorstwa Krawlecko- 
Kuśnlerskiego) zapewniają nas, 
że już w styczniu będziemy mo 
gil korzystać z usług. Podobno 
zamówienia będą realizowane w 
ciągu dwóch tygodni 1 to jak 
się popularnie mówi:, że „mu
cha nie siada"..., elegancko, efek 
townle 1 solidnie. Przynajmniej 
tak nam obiecują.

A jak będzie w praktyce, sami 
się niedługo przekonamy.

(BF)

OGŁOSZENIE
PRACOWNICY POSZUKIWANI

4 KIEROWNIKÓW sklepów (wynagrodzenie 920 zł mie
sięcznie), 2 INWENTARYZATORÓW (wynagrodzenie 678 
zł + premia od wykonania planu) 2 EKSPEDIENTKI do 
sklepów spożywczych (wynagrodzenie wg stawek urnowy 
zbiorowej) poszukuje od zaraz Dyrekcja MILO Art. Spoż. 
w Koszalinie. Zgłoszenia pisemne, względnie osobiste, 
przyjmuje Sekcja Kadr MHD Art. Spoż. w Koszalinie, 
ul. Plac Stalina 3.

K—9-0

W koszykowej klasie A kobiet
Sekcja piłki koszykowej 

WKKF zweryfikowała ostatnio 
spotkania o mistrzostwo koszy
kowej klasy A kobiet. Pierwsze 

miejsce w tabeli 
zajmdje białogar 
dzka Sparta. Ze 
apół ten kroczy 
od zwycięstwa 
do zwycięstwa. 
Poważnym rywa 
lem do objęcia 
przodownictwa w 
tabeli jest zespół 
Budowlanych z 
Człuchowa. Re-

Sukces narciarek radzieckich
Pierwsza konkurencja roz 

grywanych po raz 18 dorocz
nych międzynarodowych za
wodów narciarskich kobiet 
w Grindełwald zakończyła 
się spodziewanym triumfem 
zawodniczek ZSRR. Zajęły 
one 6 czołowych \miejsc. 
Zwyciężyła Jeroszina przed 
mistrzynią świata Kozyre- 
wą.

Nie zawiodły oczekiwań 
narciarki polskie. Na 7 miej-

A oto aktualna tabelka:

prezentantkl Budowlanych ma
ją tylko o 1 pkt. mniej, ale lep 
szy stosunek koszy.

Sparta Białogard 4:0 99:77
Bud. Człuchów 3:1 97:63
Sp. Wałcz 1:1 43:37
Start Koszalin 1:2 65:68
Start Słupsk 1:2 34:38
Zryw Koszalin 1:2 35:60
Bud. Kołobrzeg 0:3 69:99 j

scu o 4,30 min. za Jerosziną 
sklasyfikowana została 
Krzeptowska, 9 miejsce z 
czasem o 15 sek. gorszym 
zajęła Bukowa. Do pierw
szej dziesiątki weszły po
nadto dwie reprezentantki 
CSR.

Bieg rozegrano w dosko
nałych warunkach śniego
wych. Na starcie stanęło 37 
zawodniczek z 8 krajów. Za
brakło narciarek Finlandii, 
Szwecji i Norwegii oraz wy
cofanych w ostatniej chwili 
Włoszek.

W turnieju uczestniczył tak 
że reprezentant słupskiego 
Kolejarza — Semenie Ponie 
waż jednak okazało się. że 
przekroczył on juz wiek ju
niora, uznano iego start za 
pozakonkursowy.

Polska - NRF 
w boksie

' Związek bokserski Nie
mieckiej Republiki Federal
nej nadesłał do Sekcji Bo
ksu GKKF pismo potwier
dzająco zgodę na między
państwowe spotkanie Pol
ska — NRF. Zostanie ono 
rozegrane w Warszawie 19 
lub 26 lutego br. Drugj mecz 
bokserzy niemieccy stoczą 
w Poznaniu.
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Co się dzieje na Malajach?

Poważne zaniepokojenie 
w Bonn i Waszyngtonie 

wynikami wyborów we Francji
Z baczną uwa 

ga śledziliśmy 
rokowania jakie 
toczyły sią na 
Malajach mię
dzy przedstawi
cielami władz 
miejscowych a 
przedstawiciela
mi Armii Wyzwo 
leńczcj. Spodzie
wano się, że po
łożą cne kres 
długoletniej krwa 
wej wojnie ko
lonialnej. I oto 
po dwóch dniach 
rokowania zosta 
ły zerwane.

Wojna kolo
nialna na Mala
jach twa już 
prawie 8 lat. Od 
8 lat władze bry 
tyjskie rzucają 
przeciwko Malaj 
czykom bombow 
ce, czołgi, arty
lerię, a mimo to 
nie mogą zła
mać ęporu lud
ności malajskiej 
walczącej o swo 
ją wolność.

Malaje położone są w Azji 
południowo-wschodniej i gra
niczą na północy z Syjamem. 
Jest to długi, wąski półwysep, 
wciśnięty między Zatokę Sy
jamską a Cieśninę Malakka, 
zajmujący powierzchnię 130 
tys. km kw. Ludność m.alaiska 
jest bardzo różnorodna. Obok 
rdzennych Ma'aiczyków, pół
wysep zamieszkały jest przez 
Chińczyków, Hindusów i inne 
narodowości.

Mały ten półwysep doje po 
Iowę całej światowej produk
cji cyny i kauczuku. Poza tym 
na Malajach znaiduią się bo
gate złoża wysokogatunkowej 
rudy że'aza oraz wolframu, 
ropy naftowej, węgla. Toteż 
kraj ten stanowi dla angiel
skich imperialistów bardzo 
łakomy kąsek. Cięgna oni stąd 
fantastyczne zyski. Niedarmo 
w kołach finansowych na Za
chodzie nazvwajq Malaje 
„brytyjska kuźnia dolarów". 
Tylko w latach 1948-53 mono 
pole angielskie — iak podał 
dziennik „Daily Mail" — „za
robiły na eksploatacji bo
gactw malajskich 5 miliardów 
dolarów".

Nic zatem dziwneno, że 
Wielka Brytania nigdy nie 
przebierała w środkach, aby 
utrzymać ten bogaty kraj pod 
swoim panowaniem. Aby łat
wiej ujarzmić Malejczyków, 
władze kolonialne dokonały, w 
myśl zasady „dziel i rządź", 
sztucznego podziału kraju na 
stany, tworząc w ten sposób 
Federację Malajską. Na czele 
każdego stanu stoi radża — 
wielki obszarnik, mianowany 
przez władze kolonialne.. Przy 
tym z federacji wydzielono 
naiwieksze miasto, portowe — 
Singapoore, czyniąc zeń od
rębne państewko.

Malejczycy niady nie pogo 
dzilj się z niewola kolonialna. 
W ciągu 150 lat powstawali 
oni niejednokrotnie przeciw
ko kolonizatorom.

Podczas II woinv światowej, 
gdy na Malcie wtargnęli Ja
pończycy. a Analicy orzed ni
mi skapitulowali. Malejczycy 
chwvci‘i za broń. Ale po kies
ce Jaoonii. Anglicy powrócili. 
Jednakże naród malaiski ży
wił nadzieję, ź® wywalczona 
przez nieąo wolność rwa zosta 
nie mu odebrana. Domagał 
s'ę wprowadzenia demokra
tycznej konstytucji i całkowitej 
autonomii.

W odpowiedzi na te żąda
nia władze brytyjskie rozpo
częły krwawe prześladowania. 
Wtedy to, w r. 1945, lud ma- 
lojski powtórnie stanął do 
walki zbrojnej. Wtedy też po
wstała Malajska Armia Wy
zwoleńcza. k*óra od 8 lat 
dzielnie stawia czoło angiel
skim siłom zbrojnym oraz u- 
zbroionej milicji miejscowych 
władz.

Po wielu latach wojny ko
lonialnej rząd brytyiski prze
konał się, że niełatwo jest 
zdławić wc-'ke narodowo-wy
zwoleńczą. „Pełne zwycięstwo 
na Malajach jest niemożliwe" 
- przyznał niedawno gubema 
tor angielski, Lyttelton. Wła
dze kolonialne starały się 
więc dojść do porozumienia 
z miejscową burźuazją. Wpro
wadzono tzw. konstytucję I 
Wiosną ubiegłego roku pne-

prowadzono wybory, które 
zresztą urągały wszelkim za
sadom demokracji. Po wybo
rach utworzone zostały w Fe
deracji Malajskiej i w Singa
poore pewnego rodzaiu rzą
dy autonomiczne. Było to 
pierwszym ustępstwem impe
rializmu brytyjskiego.

Partia komunistyczna, która 
stoi na czele walki wyzwoleń
czej, uważała, że nowa sytu
acja stworzyła warunki umoż
liwiające położeniu kresu krwa 
wej wcęnie. Kilkakrotnie ko
muniści malajscy występowa
li z propozycją rozpoczęcia ro 
kowań. Propozycje te były do 
tychctas odrzucane. Tymcza
sem walka wyzwoleńcza zata
czała coraz szersze kręgi, a 
jednocześnie ogromnego roz
machu nabierała walka o po
prawę warunków bytowych 
mas pracujących. W ciągu o- 
słatnich 5 miesięcy tylko w 
Sincanoore odbyło się 214 
strajków oraz jeden strajk po
wszechny.

W tych warunkach władze 
miejscowe zmuszone były zgo
dzić się na rokowania. Co 
wiece): zmuszone były za
siąść do stołu z generalnym 
sekretarzem partii komuni
stycznej Czin Pengiem, które
go dotychczas nazywano „ban 
dytą", i za któreao głowę 
Analicy ofiarowali 80 tys. do
larów.

Przedstawiciele partii ko
munistycznej i Armii Wyzwo
leńczej wysunęli podczas ro
kowań żądania utworzenia 
niezawisłego państwa malaj- 
skiego, wyboru zgromadzenia 
ustawodawczego w celu o- 
pracowania demokratycznej 
konstytucji, poprawy y/arunków 
bytu ludności, uznania języka 
malajskiego za język państwo
wy oraz uznania zasady po
kojowego współistnienia z in
nymi narodami.

Żądania te zostały odrzu
cone. Odrzucono również żą
danie aby uczestnicy walk wy 
zwofeńczych nie byli podda
wani żadnym represjom, jak 
również postulat uznania 
partii komunistycznej. Roko
wania zostały na razie przer
wane, ale sam fakt, źo władze 
miejscowe, za którymi stoją 
angielscy imperialiści zmuszo
ne były zgodzić się na przy
stąpienie do rokowań, świad
czy wymownie o rosnącym 
znaczeniu walki narodowo-wy
zwoleńczej na Malajach.

(L G.)

Prezydent Brazylii
z wizytą w Stanach Zjednoczonych

NOWY JORK. Prezydent 
Brazylii Kubitschek, który 
ma objąć swe funkcje z 
dniem 31 stycznia lir., przy
był do Stanów Zjednoczo
nych, z „nieoficjalną" wizytą. 
Dnia 5 bm. Kubitschęk odwio-

PARYŻ. Wyniki wyborów we Francji stanowią 
centralny temat komentarzy zarówno prasy francu
skiej, jak i światowej. ,

NIEMCY ZACHODNIE

BERLIN. Wyniki wyborów 
parlamentarnych we Francji 
są przedmiotem ożywionych 
komentarzy prasy zachód- 
nio-berlińskiej. Dzienniki 
stwierdzają, że w bońskich 
kołach politycznych panuje 
„zaniepokojenie w związku 
z rozwojem sytuacji politycz 
nej we Francji", inaczej mó
wiąc, w związku z tym, że 
partie, które opowiadały się 
za remilitaryzacją Niemiec 
zachodnich i włączeniem ich 
do NATO, poniosły poważną 
klęskę.

Charakterystyczny pod 
tym względem iest komen
tarz dziennika „DIE WELT", 
który opublikował artykuł 
pt. „Czarny dzień". Dziennik 
Pisze, że wyniki wyborów 
przeszły „najgorsze oczeki
wanie i przekreślają wszyst
kie nadzieje sojuszników 
Francji. Dla bloku zachod
niego — żali się dziennik — 
iest to najgorszy prezent no
woroczny — pogrzebanie na 
dziei na stałość polityczną 
we Francji w ciągu najbliż
szych lat. Wobec tego roz
czarowania słabą pociechą 
jest pogląd, że większość 
gwarantująca wierność Frań 
cji w stosunku do jej zobo-

Socjaliści 
i radykałowie 
chcą utworzyć 

nowy rząd we Francji
PARYŻ. Sekretarz gene

ralny francuskiej partii socja 
listycznej (SFIO) Guy Mollet 
oraz wiceprzewodniczący par 
tii radykalnej Pierre Mendes- 
France odbyli naradę, po któ 
rej oświadczyli zgodnie, iż 
„front republikański" preten 
duje do utworzenia nowego 
rządu francuskiego. Jak wla 
domo, front ten został zmon 
towany na okres wyborów 
do Zgromadzenia Narodowe 
go przez Mendes-France'a i 
obejmował część radykałów 
oraz socjalistów.

Mendes-France i Mollet za 
powiedzieli, że zamierzają u- 
trzymać koalicję radykałów 
i socjalistów również po u- 
konstytuowaniu się Zgroma 
dzenia Narodowego.

Deputowany libański 
o polityce ZSRR 

w stosunku do państw arabskich
MO3KWA. „Wszelkie pra

wa 1 korzyści uzyskane 
przez państwa arabskie ze 
strony Zachodu — oświad
czył korespondentowi dzien
nika „Telegraphe" deputowa 
ny do parlamentu libańskie
go Abdullach Hadż — są re
zultatem... gotowości Związ
ku Radzieckiego do udziele
nia pomocy Arabom...".

dził prezydenta Eisenhowera.
Agencja Associated Press 

informuje, że prezydent Bra
zylii zamierza również odwie 
dzić szereg krajów europej
skich,

wiązań atlantyckich i euro
pejskich wy da je się również 
nadal zapewniona. Większość 
ta jest narażona na wstrząsy 
wewnątrzpolityczne".

Komentarze prasy amery
kańskiej dowodzą, że zwy
cięstwo sił demokratycznych 
we Francji wywołało w o- 
ficjalnych kołach Stanów 
Zjednoczonych wyraźne oba 
wy i rozdrażnienie.

STANY ZJEDNOCZONE
„NEW YORK HERALD 

TRIBUNE" pisze, że wyniki 
wyborów we Francji wzbu
dziły zdenerwowanie przed
stawicieli rządu USA. Mimo, 
że departament stanu po
wstrzymuje się tymczasem 
od oficjalnych komentarzy

o wynikach wyborów
Francuski dziennik „Mon

de" podkreśla, że z wyników 
wyborów można wysnuć dwa 
zasadnicze wnioski: „wyraź
na wola zmiany i przesunię 
cie na lewo".

„Monde" zadaje następnie 
pytanie, jak „odbije się na 
pracach przyszłego Zgroma
dzenia Narodowego dążenie 
wyborców do zmiany polity
ki i tendencje lewicowe". 
Dziennik podkreśla, że wyni 
ki wyborów jasno potwierdzi 
ły wolę społeczeństwa fran
cuskiego domagającego się 
zmiany polityki". „Wynikiem 
tego dążenia jest niewątpli
wie klęska wielu byłych de
putowanych. W Metropolii 
utraciło swe mandaty 146 b. 
deputowanych". Uznając wiel 
kie zwycięstwo partii komu-

Ruch przeciwko polityce
obietnic i oszustw 

kolonizatorów francuskich w Algerze
PARYŻ. W Algerze zao

strza się sytuacja wojenna 
1 polityczna. Dnia 4 bm. do
szło do nowych starć między 
wojskami francuskimi a po
wstańcami algerskimi.

Przyczynę wzrostu napię
cia w Algerze prasa francu
ska widzi w odmowie rządu 
francuskiego przyznania na
rodowi algerskiemu prawa 
do samostanowienia.

Przywódcy wielu partii 
uważają, iż pierwszym kro
kiem do przyznania Alger- 
czykom praw politycznych 
jest utworzenie jednolitych

Agencja TASS donosi, że 
między rządem Libanu a 
przedstawicielami „Iraq Pe
troleum Compjny" toczą się 
obecnie rokowania w spra
wie zwiększenia opłat pobie 
ranych przez Liban za korzy 
stanie z rurociągów nafto
wych przebiegających przez 
terytorium tego kraju. W 
związku z tym deputowani 
do parlamentu libańskiego 
Abdullach Hadż stwier
dził, iż koncerny naftowe 
nie zmieniły swych za
patrywań dobrowolnie, lecz 
były zmuszone uznać słuszne 
prawa Libanu. „Gdyby nie szła 
chetne stanowisko, jakie zaj- 
mie Związek Radziecki, gdyby 
nie jego czynne poparcie 
udzielane Arabom — powie 
dział Hadż — koncerny naf
towe zlekceważyłyby nie
chybnie interesy i prawa 
Arabów.'1.

— stwierdza „New York 
Herald Tribune" — „jego 
współpracownicy nie mogą 
ukryć rozczarowania".

Nawołując Mendes-Fran- 
ce‘a i Faure‘a, aby „za
pomnieli o rozbieżnościach, 
jakie ich dzielą, i aby stwo
rzyli silną koalicję", dzien
nik pisze: ...Polityka Fran
cji w ciągu najbliższych 
miesięcy będzie sprawą ży
wotnie ważną dla Francji i 
równie ważną dla wszyst
kich członków sojuszu at
lantyckiego.

Wielu komentatorów oce
nia wyniki wyborów do 
francuskiego Zgromadzenia 
Narodowego jako poważny 
cios dla paktu atlantyckie
go, ponieważ dowiodły one 
wyraźnie, iż liczne war
stwy wyborców odrzucają 
politykę agresywnych blo

ków wojskowych.

nistycznej .Monde" dodaje, że 
„wzrost liczby głosów odda
nych na komunistów nie mo 
że nikogo zdziwić". Zdaniem 
dziennika, „wyniki wyborów 
dowodzą bezowocności anty 
komunizmu".

Komunikat Sekretariatu
Francuskiej Partii Komunistycznej

Sekretariat Francuskiej 
Partii Komunistycznej ogło
sił następujący komunikat:

Z uwagi na '.o że Minister 
stwo Spraw ?a anicznych 
ogłosiło dotychczas jedynie 
niekompletne i tendencyjne 
dane, FPK stwierdza, że zdo 
była 5 514 945 głosów i 146

organów, które by reprezen
towały całą ludność kraju i 
były przez tę ludność wy
bierane. Dotychczas istniał 
system dwóch kolegiów wy
borczych, z których pierw
sze obejmowało obywateli 
francuskich, drugie — Al- 
gerczyków.

Prasa opublikowała o- 
świadczenie przewodniczą
cego rady generalnej depar
tamentu Constantine, człon
ka zgromadzenia algerskie- 
go — ben Salema Aissa. Do
maga się on „równości po
litycznej wszystkich obywa
teli Algeru". Ben Salem 
Aissa podkreśla, że „twier
dzenie jakoby Alger był czę
ścią składową Francji" jest 
mitem. Aissa podaj e do wia 
domości publicznej, iż wy
cofał się ze wszystkich zaj
mowanych stanowisk na 
znak protestu przeciwko „o- 
becnemu reżimowi w Alge
rze, reżimowi obietnic, któ
re nie zostały zrealizowane, 
reżimowi oszustw oraz na
ruszania wszystkiego tego, 
co stanowi demokrację". 
Również 19 członków rady 
generalnej departamentu 
Constantine podało się do 
dymisji.

Wybitni politycy Algeru, 
którzy utworzyli tak zwany 
„komitet 61", oświadczyli 
4 bm., że złożą zbiorową dy
misję i wezwą wszystkich 
mahometan, zasiadających 
w algerskich radach samo
rządowych, by zrezygnowali 
ze swych stanowisk, jeśli 
przyszły rząd francuski w 
ciągu miesiąca od chwili 
swego powstania nie wyra
zi gotowości do prowadze
nia polityki „odpowiadającej 
słusznym dążeniom narodu 
algerskiego".

Ambasador
Zorin

złożył wstępną wizytę
von Breniano

BERLIN. Jak podafe z Bonn 
agencja ADN, ambasador 
Związku Radzieckiego w Nie 
mieckiej Republice Federal
nej W. A. Zorin złożył w 
środę wstępną wizytę mini
strowi spraw zagranicznych 
NRF von Brentano.

Wniosek Sudanu 
o priYjęcie 
do ONZ

•
NOWY JORK. Sekretariat 

Organizacji Narodów Zjedno
czonych otrzymał od ministra 
spraw zagranicznych Sudanu 
Mubaraka Zaruka pismo z za
wiadomieniem o prokl?.mo-'a 
niu niepodległości Sudanu 
i wnioskiem o przyjęcie Su
danu w poczet członków 
ONZ.

Rząd Sudanu zwrócił się 
także do ligi arabskiej z wnio 
skiem o przyjęcie do tej Or
ganizacji.

mandataów we Francji; 
46 744 głosy i 2 mandaty na 
Martynice; 36 741 głosów i 2 
mandaty na wysp' Reunion. 
Jeśli chodzi o Gwadelupę, do 
kładna liczba głosów nie jest 
jeszcze znana, ale wiadomo, 
że partia komunistyczna zdo 
była tam jeden mandat. Ogó 
łem więc znana liczba gło
sów zdobytych przez partię 
komunistyczną wynosi 
5 598 430, zaś liczba manda
tów 151.

W roku 1951 komuniści u- 
zyskali we Francji 4 910 547 
głosów. Tak więc komuniści 
uzyskali obecnie o przeszło 
600 tysięcy głosów więcej niż 
w poprzednich wyborach. 
Procentowo partia komuni
styczna zwiększyła swój stan 
posiadania z 25,67 proc, do 
25,68 proc, głosów.

Ciekawostki

UCZENI JAPOŃSCY 
WYNALEŹLI APARAT 

1)0 WYKRYWANIA 
ŁAWIC RYB

PEKIN. Wychodzący w To
kio dziennik „Mainichi” pisze 
o wynalezieniu przez grupę 

uczonych z japońskiego pań
stwowego urzędu rybołówstwa 
nowego aparatu do wykrywa
nia lawie ryb za pomocą rai 
ultradźwiękowych. Nowy wy
nalazek nosi nazwę hydrofonu 
1 wysyła fale dźwiękowe, któ
re odbijają się o ławice ryb, 
a następnie są rejestrowane 
na automatycznie działającej tarczy.

Urząd rybołówstwa podał do 
wiadomości, źe doświadczenia, 
przeprowadzane za pomocą 
hydrofonu, dały doskonale wy 
mki. Łódź rybacka, zaopatrzo
na w ten aparat, wróciła z po
łowem pięć razy większym od 
połowów uzyskanych przez ło
dzie rybackie nie posiadające 
hydrofonu.

OKOŁO 100 TYSIĘCY 
MAŁŻEŃSTW ZAWARTO 

NA WĘGRZECH
W MINIONYM ROKU

BUDAPESZT. Miniony, H55 
rok, na Węgrzech należał do 
rekordowych pod względem 
ilości zawartych małżeństw. 
Zawarto bowiem 100 tysięcy 
nowych małżeństw. Węgry 
mają około 9,J miliona ludno- 
łcl> liczba nowozawartych 
małżeństw jest więc dość wy- ir/sb

Wicekanclerz MIF 
przybędzie do Indii

DELHI. Wicekanclerz Nie
mieckiej Republiki Federalnej 
dr Bluecher przybędzie 10 
stycznia do Ind.L z 11-dniową 
wizytą.


